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Szanowni mieszkańcy G mi ny D obromierz!
Zbliżajqcy się Nowy Rok to dobra okazja,

aby wszystkim Państwu szczerze i serdecznie
życzyć wszystkiego co najlepsze w życiu, a więc
spełnienia najskrytszych marzeń, jak nĄmniej
problemów, wiele radości i dużo zdrowia'

Drodzy Państwo, Rada Gminy uchwaliła bu-
dżet na 2010 rok - budżet rekordovry,vryzszy niż,
w ubiegh,,'rn roku' sięgający swoją wielkością pra-
vne22 mJnzł.T akakwotado niedawnabyławprost
niewyobrażalna. )eśli uda się go zrealizować
w takich wielkościach jak uchwalono, to łącz-
ne budżety biezącej kadencji sięgną kwoty
60 mln zł. W poprzedniej kadencji było to
35 mln zł.

|estem przekonany, ze te wyniki przełożą
się na poprawę jakości życia w naszych miej-
scowościach. Najważniejsze jest to, że nie są to

Ęlko liczby' nie są to tylko kwoty' ale konkret-
ne zadania' skrupulatnie realizowane każdego
roku, we wszystkich sołectwach.

Kto realnie i obiektywnie ocenia możIi-
wości naszego samorządu przyzna, że te efek-

Ę mozna zauwaiLyć nakaż,dym kroku. Dlatego

tez pragnę podziękować Ęm z którymi przy-

szło mi wspólnie dzvńgać odpowiedzialność
zarozwój i losy gminy i reaIizowaćte zadania,

szczegóInie radn1.rn, członkom kierownictwa
gminy, pracownikom Urzędu i wszystkich jed-

nostek organizacyjnych gminy.

Nowe wyzwania zmierzające do poprawy

bytu mieszkańców naszej gminy w1rrnagają od

nas wszystkich jeszcze większego zaangaŻowa.

nia i bardziej wytężonej pracy, aĘ to co dziś
jestwizją stało się fakem.

Nowy Rok to czas reJlekji, zadumy, podsu-

mowań, a jednocześnie nowych marzeń i pomy-

słów, Niech to będzie twórczy okres dla wszyst-

kich Pąństwa,

Tradycfinie, jak co roku życzenia kieruję

również do osób pochodzqcych z naszej gminy,

a rozproszonych po całym świecie.

Drodzy Państwo, niech te nadchodzq-

ce dni będq dobre dla każdego z Was, niech

przyniosq mitość i nadzieję, ciepto, spokój

i sprzyjajq rodzinnej atmosferze wypetnio-

nej szczęściem i radościq i niech Nowy 2010

Rok będzie dobry obfitujqc samymi sukcesami

w życiu prywatnym i zawodowym.

Szczęśliw ego N ow ego Roku!
WÓjt Gminy Czesław Drqg

Spotkali się przy Wigilijnym stole
Gminny ośrodek Pomocy Społecznej zor-

ganizowat w dniu 21 grudnia br. wieczór wigi-
lijny dla członków Grupy Wsparcia. Przy wspól-

ryrm stole, zastawion1rm potrawami wigilijryłrni'
usiadło 16 osób. W spotkaniu uczestniczył PeŁ
nomocnik Wójta ds. Rozwiąz}r'vania Problemów
Alkoholowych Bolesław Stochmal, kóry w
imieniu Wójta Gm tny złozy| w szy st}<tm Ę czenia
świąteczne i noworoczne oraz przekazal' do uiryt-
ku Grupy nową'siedzibę w Czernicy. W wigi-
lii uczestniczyli opiekun grupy wsparcia Anatol
Pozniak i Kierownik Gminnego ośrodka Pomo-
cy Spotecznej w Dobromierzu Anna Kłys. Nale.

Ę dodać,że 7 grudniabr. minfa druga rocznica
działa]ności Grupv.

Anna KĘs
Fot. EwelinaWalska

- o

I U mOz'eSZ
zna|eźć pomoc!

Informujemy mieszkańców Gminy
Dobromierz, ze zajęcia samopomocowe
i terapeuĘczne dla osób uzależnionych i
współuzależnionych odbywają się w Sie-
dzibie Grupy Wsparcia w bud1.rrku świetli-
cy wiejskiej - Czernica nr 8.

Porady udzielane są od poniedziaŁ
ku do soboĘ w godzinach popołudnio.
wych. Szczegó|owe informacje można uzy-
skać u lidera Grupy Anatola Pozniaka,
tel.793 730 467 lub w Gminnym ośrod-
ku Pomocy Społecznej w Dobromierzu
ul. Cmentarna 14, teI. 07 4 8586 237.



3. Mi kołajkowy Turn iej Gie r i Zabaw
o PucharWójta Gminy Dobromierz

ci Mikołaj, I<tóry wręczył wszystkim słodycze.
We wspólnej zabavńe lczestniczyło l80 dzie-
ci wraz z opiekunami i rodzicami' a także Wójt
Gminy Czesław Drąg Przewodniczący Rady
Gminy Dobromierz Marek faworski, Przewod,
niczący Gminnej Komisji Ron'viązywania Pro-
blemów Alkoholowych Stanisław Biernacki,
Pełnomocnik Wóita ds. Rozwiąz''wania Proble-
mów Alkoholowych Bolesław Stochmal, radni
i dyrekorzy szkół i jednostek organizaa1nych,

Na początku grudnia 2009 r. odbyła się im-
preza mikołajkowa dla dzieci uczestniczących
w zajęciach świetlic środowiskowych z terenu
Gminy D obrom ier z, I<tór ą zor garrizowarro w hali
sportowej SzkoĘ Podstawowej w Dobromierzu.
Motywem przewodnim imprezy był Turniej Gier
i Zabaw, w którym zmierrylĘ się trzy reprezen-
tacje Szkół Podstawowych: Gniewków Dobro-
mierz i Roztoka. DruĘny, z których każda li-
czyłapo 15 osób walcn1Ę dzie|nie i dĄ z siebie
wszystko. Zwycięski Puchar trafił do leprezenta-
cji SzkoĘ Podstawowej w Dobromierzu.Zawod-
nicy wszystkich drfiryn otrzyrnah' złote,srebrne i
brązowe medale oraz d1plomy uczestnictwa. Lm-
prezę uświetnit oczekiwanyprzez wszystkie dzie-

To jlztrzeciairpreza mikołajkowa dla dzie-
ci, zorganizowana wspólnie przez Gminny ośro-
dek Pomocy Społecznej, Gminny ośrodek Ktrl-
tury Sporhr i Rekreacji i szkoĘ podstawowe
Gminy Dobromierz. Pierwsza odbyła się wła-
śnie w hali spońowej w Dobromierzu w grudniu
2007 roku' w 2008 roku spotkaLiśmy sięw Ze-
spole Szkół w Roztoce, a w t}.rn roku znowu sko-
rzystaliśmy z gościnności SzkoĘ Podstawowej w
Dobromierzu.

Anna KĘs
Fot. Stanicaw Kałużny

SwiąteCzne
zyczenffi

Kilka dni przed świętami uczniowie Szko-

Ę Podstawowej zDobromierza, Zespołu Szkół
w Roztoce, Szkoły Podstawowej w Gniewko-
wie przybyli do Urzędu Gminy złozyć świą-
teczne zyczenia Wójtowi' Zastępcy Wójta i Se-
kretarzowi Gminy. Uczniowie przynieś|i ze
sobą własnoręcznie zrobione stroiki i kartki.

Nie tylko paczki świqteczne
\'Ve współpracy z ,,CARITAS'' Diecezii

Świdnickiej, Gminny ośrodek Pomocy Spo.
łecznej uczestniczy w realizacji Europejskie.
go Programu ',Dostarczanie żywności dla naj-
uboż,szej ludności Unii Europejski ej f009,,.

W ramach tego programu otr4rmaliśmy w
biezącym roku następuj ące arĘ.kuły sporywcze:
ser zółĘ - 175 kg, masło extra 1250 kg maka-
ron 2800 kg'rnąku 2640kg, rrrleko 7200 I, kasza
jęumienna 960 kg płatki kukurydziane 840 Ę
dżem973,44 Ę, herbatniki 837,90 Ę i cukier
480 kg. Pomocą unijną objęto f O roózn,

Ponadto realizujemy rządovty program
,,Pomoc państwa w zakesie doĄ'wianid]
w ramach którego w 2009 roku 108 uczniów
korzysta zbezpłatnych gorących posiłków w
szkole.

Tradyclnie przygotowujemy dwukotnie
w ciągu roka z okazji świąt Wielkanocnych i
Bożego Narodzenia paczIo żywnościowe dla
150 - 180 rodzin. W ich skład oprócz podsta-
wowych artykułów spożywczych, takich jak
mąka cukier, olej, masło, margaryna, maka'
ron i szynka konserwowa, wchodzą również

potrawy podkeślające charakter świąt wiel-
kanocnych (jajka, majonez oraz żurek) i wigi-
l i i-barszczykiuszka.

Anna KĘs
Fot. Ewelina Walska



To był dobry rok

Tuk juk przed rokiem obie-
cyłałem budżet roku biezęe-
go wzrósł do 18 mln zł. To prawie
dwa ran1 więcej niż średnioroczny
blldzpt z lat 2002-2006. Łączne b:u-
dżeĘ zatrzy ostatnie lata są o kilka
mi]ionów złotych większe niż.łącz-
ne budżety za cztery lata poprzed,.
niej kadencji. Te wyzsze pieniądze
są widoczne poprzez wykoryrłane
przez nas zadania.

Corazbatdziej czyste są nasze
miejscowości, wyg|ądają one bar-
dziej esteĘcznie. |est to efekt prac
porządkowych wykonywanych
pIzez pracowflików Zakładu Ko.
munalnego. |est to także efekt od-
krzaczenia i wykoszenia chaszczy w
korycie Nysy Szalonej. Rzeka, cen-
tralne miejsce wielu naszych miej-
scowości, wreszcie pokazuje cała
swoją urodę i staje się ich ozdobą.
Prace te będziemy kont}rrruować.
Poprawa esteĘki naszych miejsco-
wości to także efek nowych elewa-
cji na niektórych bud}mkach ko-
munalnych w Dzierzkowie, Roz-
toce, Dobromierzu i Pietrzykowie,

a takze włączarrych z okazji świąt
świetlnych iluminacji. Mamy je już

w dziewięciu miejscowościach. W
pt,zysĄ,rn roku otrn,-rrnają je ko-
lejnetrzy wsie. W minionym roku
wykonaliśmy nastęPne drogl po-
kryte nawierzchnię asfaltową, łącz-
nie ponad 1300 m, tFm razem w
Dobromierzu uzysĘąc wspar-
cie finansowe z funduszy na usu-
wanie skutków Hęsk Ązwiotowych
z MSWiA' zaś przy wsparciu fi-
nanso\.v).m Terenowego Funduszu

ochrony Gruntów Rolnych udało
się w1remontować drogę w Gniew-
kowie. Przycz1ni się to do zwięk-
szrnie bezpteczeństwa ruchu dro.
gowego i pieszego w okolicy szko-

Ę podstawowej. To już prawie 6 km
nowych dróg od początku kadencji'
Te nowe drogi to także poprawa es-
tetyki wyglądu sołectu ale przede

wszystkim poprawa komfortu ko-
rzystania z wewnętrznych' gmi'-
nych dróg wiejskich. Poprawa es-
teryki wyglądu nowych wsi to tak-
że dbałość pracowników Za\da&l
Komunalnego i Urzędu Gminy o
nowe tereny parkowe, tereny zielo-
ne, klomby cqr gazony z kwiatami.
Mieliśmy w bieżącym roku wysta-
wione l02 gazony' w których rosĘ
kwiaty' wykonaliśmy też dwa kolej-
ne klomby lcr,viatowe w Dzierzko-

wie i }ugowej. Takie tereny, porz4d-

kowane pr zez pr acowt|ików Zakła-
du. Komunalnego' będą rozszerza-

Do grupy działan poprawiają-
cych esteĘkę naszych miejscowo-
ści, ale też funkcjonalność, naleĄ
montowane nowe słupy ogłosze-
niowe. Są one bardzo ładne' upięk-
szają te miejsca publiczne, w któ-

rych są ustawiane, są bardzo po-
jemne jeśli chodzi o ilość mozli-

wych do zawieszenia na nich ma-
teriałów informacyjnych, prze-

ciw działają j ednocześnie dewasto-
waniu pni drzew, wcześniej czę-

sto wykorzystywanych do zawie-
szania ogtoszeń. Takie słupy w mi-
nionpn roku ustawiono w Czerni-
cy, Gniewkowie, Dzierzkowie oraz
Borowie.

Dzięki więks4.rn pieniądzom

mogliśmy poprawic uzbrojenie

techniczne Zaldadt Komunalne go.

Kupiliśmy nowe: ładowarko _ ko-
parkę' ciągnik' przyczepę j zamia-

tarkę. Dzięki temu Zaktad będzie

mógł wykoryłvać więcej i lepszej
jakości prace.

Dobrze funkcjonował Gminny
ośrodek Kultury Sporhr i Rekre-
acji. Zrealizowano wiele przedsię-
wzięć cykJicznych' organizowanych
tradycyjnie co roku, a takze podej-

mołvano nowe. Znacząco wzrosła

Iiczba osób korzystających z ofeĘ

tej insĘtucji.
Dobrze tez funkcjonował

Gminny ośrodek Pomory Społecz.

nej i to zarówno w realizacji stĄch,

codziennych zadń pomocowych,
jak i w reagowaniu na sytuacje na-

głe, kryzysowe, wymagające szyb-

kich, skutecznych, ale jednocześnie

dyskretnych działan.

Co najważniejsze w bieĄcym

roku zaczęty się konkreĘować pla-

ny izatruerzeria obecnej kadencji w

zakresie budowy systemu gospodar-

ki ściekowej w gminie. Rozpoczę-

to realizację ponad dwrr|etniej inwe-

sĘcji obejmującej budowę sieci ka-

na\aacji sanitarnej oraz oczyszrzal-

nię ścieków w Dobromierzu i Ser-

winowie. Jest to wazne wydane-

nie, bowiem zaczęto budować sys-

Lem kanalizacji, którego w gminie
jeszcze riebyło oraz poz1nkano na

ten cel środki unijne. lnwesĘcja jest

planowana do ukończenia jesienią

2010 r., a obecny postęp robót nie

stwarza źadnych zagrozeńco doter-

minu zakończenia' lvzflędruając

zarówno stronę techniczną' jak i fi-

nansowątej inwesĘcji.

W ramach inwesĘcji ,'Aglo-
meracja Dobromiery'' obejmującej

swoimi granicami również miejsco-

wości Sąrmanów, Jaskulin' Piettzy-

ków Siodłkowice i Bronówek prze-

widuje się dalszą rozbudowę kana-

lizacji. W roku bieżącym wykona-

no pełną dokumentację technicz-

fią otaz dodatkowo dokumentację

Pietrzykowa i Bronówka na budo-

wę sieci wodociągowej. Posiadanie

Ęch dokumentów stwarza możli-

wości do kont'puacji inwesĘcji ka-

nal i zacf no-wodnych oraz pozyski-

wanie środków unijnych na te cele.

Potrz,ebą chwfi jest dalsza rozbu-

dowa sieci wodociągowej w Ęch
miejscowościach, które jeszcze jej

nie posiadają oraz vvymiana nlĘ-

tej w samyrn Dobromierzu. W roku

bieżącym zostĄ złozone wnio-

ski do Programu Roarroju Obsza-

rówWiejskich o dotację nabudowę

wodociągów w Bronówku, Dzierz-

kowie oraz w Dobromierzu. Nasz

wniosek został w ocenie mer}to-

rycznĄ pozytywnie rozpatr7nny

i oczeĘemy na ostateczną decy-

zję.|eże|i otra,-rrnamy środki' o któ-

re wystąpiliśmy, inwesĘcja jest pla-

nowana do realizacji w 2010 roku.

W roku bieżącym rofpoczęto

długo oczekiwany remont świet]i-

cyńejskiej w Roztoce. Bardzo zde.

kapitalizowany budpek świetlicy

wymaga duĄch nakładów finan-

sowych. Na ten cel gmina pozyska-

ła środki finansowe zUrzęduMar-

szatkowskiego w posl.aci dotacji ce-

lowej. Przy współudziale środków

gminnych w Ęlm roku zostanie wy.

konany remont stropów wewnętrz-

nych, dachu' przebudowa kominów

orazprace ogóInobudowlane i elek-

tryczne.
Reasumując - rok 2009 zali.

czam do czasu' którego nie zmar-

nowaliśmy.
Z okazii zbhżającego się No-

wego 2010 Roku pragnę przekazać

wszystkim najlepsze Ęczenia speł'

nienia marzeń. wielu sukcesów za-

równo w zyciu osobisĘm jaki za.

wodowlm oraz samych radosnych

chwil.
Czesław Drąg



W Roztoce świętowaliśmy rocznicę Niepodległości

Przed' częścią oficjalną pu-
bliczność obejrzała prezenta-
cję multimedialną przygotowa-
ną przez Stanisława Kałużnego
pomystodawcę projektu i autora
zdjęć' w której przedstawiono wy-
darzenia ihtdzi z 12 sołectw na-
szej gminy.

Przemówienie okolicznościo-
we wygłosił Wójt Czesław Drąg,
który powiedział między innymi:

''Wśród nas są ludzie zasllze-
ni dla 1okalnej społeczności, któ-
rzy prz11ę|i od nas zaproszenie na
dzisiejszą uroczystość: kombatan-
ci, rolnicy, strazacy, pary małż,eń.
skie z dtugoletnim stażem - jed-

nym slowem bohaterowie naszej
maŁej ojczyzny.

Ich praca, długoletnia działal-
ność, zaangazowanie przyczyni-

Ę się do jej widocznego roałoju.
I chociaz na mapie Polski jesteśmy

1edną z wielu gmin, nierozłączną
częścią Dolnego Śląska, gdzie przy -

szto nam Ęć i pracować, to dzię-
ki pracy między innymi tych ludzi
mamy swój znaczący udziaL i wI<|ad
w rozwój całej naszej ojc,zyzny'

Wszyscy mozemy się cieszyc
z faktu, ż'e nasza gmina, mimo
kryzysu gospodarczego, osiągnę-
ła w Ęm roku najwyższy budżet
w swojej historii, a łączrry budzet
za minione trzy |ata będzie &no
większy niz budzety minionych
czteroletnich kadencji. W tym
roku rozpoczęliśmy realizację naj-
większej i najważniejszej inwesĘ-
cji slużącej poprawie codzienne-
go bytu mieszkańców gminy - bu-
dowę kanalizacji i oczyszczalni

ścieków w Dobromierzu za łącz-

ną kwotę 8 mln zł. Zakoitczymy

tę budowę we wrześniu przyszłe-

go roku.

W tak uroczysĘm dniu war-

to wszystkim uświadomić, że na-

sza gmina rozwija się w dobrym

kierunkul'
Państwo: Maria i Michał

Fuławka z P ietr zykowa' Włady-

sława i Kazimierz | ózefek z B o -

rowa i Teresa i Tadeusz Wolf z

Roztoki otrzymali medale za

długoletnie p ozycte małżeńskie,

które nadał im Prezydent Rze-

czypospolitej Polskiej. Odzna-

czentawraz z listami gratulacyj-

nymi dla Dostojnych |ubilatów
wręczyli Wicemarszałek Woje-

wództwa DolnośIąskiego Sta-
nisław Longawa i Wójt Gminy
Czesław Drąg.

Ponadto Prezydium Zarządu

Wojewódzkiego Związku ochot-

riczy ch Str azy P o zar ny ch kze czy -

pospolitej Polskiej Województwa

Dolnośląskiego nadało,,Srebrny

Medalza zastugi dla pożarnictwa''

Pawtowi Kwiatkowskiemu - Pre-

zesowi Ochotniczej Strazy Pozar-

nej w Gniewkowie.
LisĘ gratulacyjne dla wyróż-

niających się rolników, producen-

tów rolnych, działaczy samorzą.

dów wiejskich i rolniczych Gmi-

ny Dobromierz od Wojewody
Dolnośląskiego i Marszałka Wo-
jewodztwa Dolnośląskiego otrzy-

mali: Alicja BtaszczaĘ|ózef Ml-

cha, Teresa Skowron, Teresa

Hałdaś i Wiesław Kasprzyk.

Kolejryrrn miĘm akcentem

było wręczenie aktu przekazania

samochodu pozarniczego mar-

ki Mercedes strażakom z ochot-
niczej StraĘ Pozarnej w Roztoce,

dla których bylo to najważniejsze

wydarzenie w ostatnim czasie.

Po zakończeniu części oficjal-

nej wystąpił zespół ''Trubadurzy']
który niebawem będzie świętował

swoje 45.lecie. Nic dziwnego, że
publiczność odśpiewała na stoją-

co l00 lat z dedykacją dla wszyst-
kich muzyków, a Wójt Gminy
'wraz z Przewodniczącym Rady

Gminy wręczyli na finat koncertu

kosz biało- czerwonych kwiatÓw.

BoIesław Stochmal
Fot. Stanisław Kałużny



Wyborcom możemy spojrzeć prosto W oczy!

Skrupu1atnie tr4,rnałem się wytycznych okre-
ślonych w planie pracy Rady, co sprzyjało skuteczrrej
kontoli ibieźLącej aktuil:zagi bułźetu gminy wraz
z \7ieloletnim Programem Inwestycyjnym. Dzięki

deqzji RĄ udato się doposazyć mĘ-
scowy Zakład obsługi Komunalnej w nowocze-
sny sPrzęt techniczny: koparko.ładowaĘ, ciągnik
z osprzętem i przycznpą oraz zamiatarką do ulic.
Na sierpniowej sesji wyrażono zgodę na przystąpie-
nie do sporządzenia zmian w mĘscowpn planie
zagospodarowania przestrzennego obejmującego
10 mĘscowości . Zgłoszono też akces uczesmictwa
gminy w Programie Odnowa wsi w \województwie

Dolnośląskim. KoĘnym istotnym krokiem było
ustalenie dla gruntów położonyc,h na terenie gmi-
ny stawki opłaty adiacenckiej z qtułu wzrostu war-
tości nieruchomości w w1niku jej podziału w wyso-
kości 25o/o różnĘ waności nieruchomości. Jak co
roku przyjęto Program 

.Współpracy 
z organizac1a.

mi pozarządowymi oraz innymi podmiotami pro-
wadzącymi działaJność pożytku publicznego na rok
2010' kóry daje podsawę do ogłoszenia otwartego
konkursu ofert. Dotacie będą prą,zrrawane organi.
zacjom pozarządovłym na zadania z zalresu upo-
wszechniania ku]twy fizycznĄ i spomr.

Stałe komisje RĄ - sprawach zastrzeżo.
nych do swoich kompetencji sporykaĘ się 45
r^zy w tym: Komisja Budżetowa odbyła 17 po-
siedzeń, Komisja Socjalna 13' Komisja Rolnictwa
11, zaś Komisja Rewizy,jna spotykała się 7-krot.
nie. Przedmiotem obrad komisji byĘ zagadnienia
dotyczące ich merytorycznej działalności, okre-
ślonej w Statucie Gminy.

Komisja Budżetowa sukces}'wnie co kwartał
analizowała informację nt. zadłużenia w opłatach
za czynsz i wodę oraz reaIizajęzobowiązań po-
datkowych. Każdorazowo badała zmiany w bu-
dżecie gminy oraz w.W'ieloletnim Programie In-
westycy,inym, a także projekry uchwał w sprawie
przystąpienia do sporządzenia zmian w miejsco-
wym planie zagospodarowania przestrzennego
oraz projekt uchwĄ w sprawie opłaty adiacenc.
kiej. Sprawdzała budżet gminy pod kątem jego
rcilizaĄi we wszystkich działach klasyfikacji bu-
dżetowej oraz opiniowała projekty uchwał podat-
kowych. Rozpatrywała celowość wydatków oso-
bowych i rzęczovrych Urzędu, gospodarĘ finan-
sową Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, re.
alizację podatków w poszczególnych lnvartałach,
a także stan zadłużenia gminy.

Komisja Socjalna sprawowała merytorycz-
ny nadzót nad działalnością gminnych placówek
oświatowych, sprawdzała stan ich przygotowania

do rczpoczęcia" nowego roku szkolnego, poziom

wykorzystania hal sportowych, a ponadto nadzo-

rowała dziaLalność Gminnego Ośrodka Pomocy

Społecznej i Gminnego ośrodka Kultuty. Człorv

kowie Komisji sprawdzili przebieg i koszty ak-

cji przeciwpowodziowej, która miała miejsce na

przełomie czerwca i lipca. Szczególnie uważnie

ptzyjrzano się organizac,ji imprez plenerowych, a

takze organizacji wypoczynku letniego dla dzieci

i młodzieiry. Dokładnie przeana|izowano przed.

łożony kalendarz imprez organizowanych w gmi-

nie, zajęć dla dzieci podczas ferii zimowych, a tak.

że stan bezpieczeństwa publicznego' przeciwpo.

żarowego i przeciwpowodziowego. opiniowano

projekty regulaminów określających wysokość i

szczegółowe warunki przyzna'wania dodatków

płacowych dla nauczycieli oraz plan dofinanso.

wania form doskonalenia zawodowego natczy-

cieli.'W' organizowanych posiedzeniach, poza

kierownikami referatów i jednostek organiza.

cyjnych, brali udział przedstawiciele nauczyciel-

skich związków zawodowych i lekarze ptowadzą.

cy przychodnie zdrowia na terenie gminy.

Komisja Rolnictwa, zgodnie z planem pracy,

na bieżąco ana]izowała wpływ i zaleglości z ty-

tułu podatku rolnego i leśnego oraz skalę wyko-

rzystania środków gminnych i pozabudżetowych

w dziale rolnictwo. s7 terenie sprawdziła stan ro-

wów melioraryjnych, większych cieków wod-

nych i dróg tfanspoftu rolnego. Ponadto prezes

Rejonowego Związk,l Spółek 
.Wodnych 

w 
.W.ał-

brzychu oraz przewodniczący Zarządu Gminnej

Spółki 
.Wodnej 

w Dobromierzu złożyli Komisji

informację z zaktesu rcalizacji przez te instytucje

zadan meliorucyjnych na terenie gminy.

Komis,ja Rewizyjna posiadająca uprawnienia

kontrolne wobec działalności 
.Wójta, 

gminnych

jednostek organizacyjnych i jednostek pomocni-

czych gminy pod względem legalności, gospodar-

ności, rzetelności i celowości, w roku bież'ącym

skupiła się na następujących kontrolach:
_ gospodarki finansowej ZakJa&l Obsługi Komu.

nalnej w Dobromierzu i Gminnego Ośrodka
Kultury, Sportu i Rekreacji w Dobromierzu,

. dochodów i wydatków bu&etu gminy za2008
r. wtaz z oceną sprawozdania finarrsowe-

go i wydaniem opinii o udzielenie ab-

solutorium !(ójtowi Gminy,
- wydatków na kluby spoftowe w

2008 r.,
. bieżących wydatków Urzę-

du Gminy w Referacie

- dochodów i wydatków grrnny zaI pćkocze 2009 t.,
- działalności statutowei szkoł.

Członkom Komisji została Przedłoż'ona rów.

nież informacja o odbytych kontrolach w Uruę-

dzie i jednostkach podległych' Ponadto Komisja

zbadała projekt budżetu gminy na 2010 r. pod ką-

temjego zgodności z obowiąĄącymi procedura-

mi budżetowymi,
\Tszystkie wypracowane zalecenia pokon-

trolne zostały odpowiednio ptzekazane Przewod.

niczącemu Rady, Wójtowi i kierownikowi kon.

trolowanego podmiotu.

Należy podkreślić, że wszystkie dnaŁaniapo'

dejmowane przez Radę Gminy i jej komisje byĘ

ukierunkowane głównie na zaspokajanie zbioro.

wych potrzeb gminnej wspólnoty samorządowej

oraz realizĄę pozostaĘch zadan zastrzeż'onych

do kompetencji Rady. \7arto dodać, że istotną

rolę w kreowaniu wizerunku gminy odegrali nasi

radni, któtzy zgłaszaLi do realizĄi Iiczne zadania

i dokładali starań,by przebiegły one pomyślnie, a

także akceptow a|i ptoporycje przedWadane ptzez

WójtaGminy.
Moznaby zapytać, czy mogliśmy zrobićwięcej?,

odpowiadam tah bo zawsze można' zrobić vńęcej.

Ale zrobiliśmy ryle, na ile było nas stać. Osobiście

mogę powiedziec, że jestem zadowolony z tego' co

zosmło wykonane' Zrobiliśmy dobrą robotę, za któ.

rą nie możemysię wsrydzić i możemy spojrzeć swo.

im wyborcom prosto w oczy. Jest to nasza wspólna

zasługa. Chciałbym' ̂ by p,,ł,b rok był taki sam

jak obecny, albo nawet jeszcze lepszy.

Bardzo dziękuję radnym, wójtow1 sołtysom,

pracownikom Urzędu i gminnych jednostek or-

ganizacy1nych za dobrą pracę, akty'wno ść, zaan.

gainwanie i cierpliwość w reaIizacji licznych za.

dań i oczekiwań naszych wyborców.
Przewodn iczący Rady Gminy

MarekJaworski

Rolnictwa,



Mamy budżet na 2o1 0 rok!
I

18 grudnia br. w sa|i widowiskowej Gminnego ośrod.
ka Kultury,Sportu i Rekreacji w Dobromierzu odbyła się
jedna znajwaźzniejszych sesji Rady Gminy w tym roku,
która mimo okresu świątecznego, miała przede wszyst.
kim charakter roboczy, gdyżuchwalono budżet Gminy
Dobromierz na 2010 rok.

Wójt Gminy Czesław Drąg w swoim wy-
stąpieniu przedŁozyt najważniejsze zatozenia
przyszŁorocznego budżetu stvvierdzając, ze po
raz kolejny przy uchwalaniu budżetu w bie-
żącej kadencji przychodzi powiedzieć, że tel
właśnie uchwalany jest wyil,szy od ubiegłego
roku, jest rekordowy i najwyzszy w tej kaden-
cji, Łączne budżeĘ bieżącej kadencji sięgną
łącznej kwoty 60 mln złotych. W poprzedniej
kadencji było 35 mln zt. Średnioroczny budżet
w obecnej kadencji wlmiesie ponad 15,3 mln
zŁotych, w poprzedniej kadencji średniorocz-
ny budżet wyniósł 8,7 mln zł.

Następnie Skarbnik Gminy Andrzej Pora-
dowski odcąĄał projekt uchwały budżetowej
wIaz z altopoprawką oraz pozywłą opinią
Regionalnej Izby Obrachunkowej.

W dalszej części radni zapoznali się z
szczegółow1rni, pozytywn1rrni opiniami
przedstawionymi przez: Przewodniczącą Ko-
misji Budżetowej i Mienia GminyEmilię Gra-
dowską, Przewodniczącą Komisji Socjalnej
Stefanię Ficę, Przewodniczącego Komisji Rol-
nictwa, Leśnictwa i ochrony Środowiska Wie-
sława Konieczka oraz Przewodniczącego Ko-
misji Rewizyjnej Stanisława Biernackiego'

Komisje nie wniosĘ zadnych wniosków,
ani uwag do projekfu budżetu.

Budżet Gminy Dobromierz na 2010 rok
wtaz z autopoprawką został uchwalony 9
głosami za' przy 1 głosie przeciw, 3 gtosach
wstrzymujących się' 2 radnych było nieobec-
nych.

Z uwagi na zblizające się Święta Bożego
Narodzenia, radnym i sołtysom podarowano
okolicznościowe upominki promujące naszą
gminę m'in. tekę grafiki z zaby'tkami Gminy
Dobromierz, okolicznościowe breloczki i ka-
]endarze na przy szły r ok.

Renata Jędrzejczyk

Fot. Katarzyna Szot



Panie Przewodniczqcy !
Panowie Radni !Panie i

Szanowni Państwo !
Zadaniem samorządu gmin-

nego jest organizowanie zycia pu-
blicznego w gminie oraz zaspaka-
janie zbiorowych potrzeb lokalnej
społeczności. Ustawa samorzą-
dowa stanowi, że do generalnej
właściwości gminy w zakresie jej

działania należą wszystkie spra-
wy publiczne o znaczeniu lokal-

ry.rn. Dodatkowo poszczegóIne

ustawy Precyzują, które z zadan
własnych mają charaker obo-
wiązkowy, co ozflacza' że gmina
nie może zrezygnować z ich vły.
konania, jak chociażby z prowa-
dzenia publicznych szkół podsta-
wowych i gimnazjum, dowoże-
nia dzieci do szkół, prowadzenia
gospodarki komunalnej, działaI-
ności kultura]nej' opieki społecz-
nej, czy finansowania jednostek

ochotniczych strazy pozarnych,
jak też. działań w zakresie gospo-
darki własn}ryn mieniem.

Sposób i zakres reaIizacjiĘch
zadań jest rózny, zaleiny od przy-
jętych przez Radę Gminy prio-
r1tetóq od potrzeb zgłaszanych
przez radnych i mieszkańców, a
przede wszystkim od możliwo-
ści finansowych własnego budże-
tu oparĘch o prognozowane do-
chody.

Zatem najważniejszym zada-
niem władz gminy dla zapewnie'
nia jak najpełniejszej realizacji
tych zadań, władz stanowiących
i wykonawczych, jest stworzenie

systemu zasad i warunków na po-
zyskiwanie środków fi nansowych
w ramach dochodów własnych i
pozyskiwanych z zewnątrz, Za-
sad, których efekty jak w socze.w-
ce skupiają się w budżecie, swoją
wielkością świadcząc o ich efek-

tywności lub jej braku'

Panie Przewodniczący!
Wysoka Rado!

Proponowany Wysokiej Ra-
dzie budżet zildada dochody w
wysokości 18'8 mln zloĘch i wy-
datki w wysokości fI'7 mln z|.
Zestawienie budżefu . planu fi-
nansowego gminyna rok2010 nie

było jednak tatwe, a jego realiza-
cja przebiegać będzie w napięciu

ze względu na Iiczrle uwarunko-

wania zarówno te wewnętrzne jak

i te zevtnętrzne. Na wielkość do-

chodu budżetu wpĘw miał, trze-
ba powiedzieć niestety, kryzys w
gospodarce państwa, choć dzisiaj
wokół często możemy słyszeć, ze
kryzysu nie ma' Mniejsze niż w

roku ubiegłym będą:
- subwencja ogólna, którą

otrzymujemy z brdzet:u pallr-

stwa o ponad 283 Ęs. złoĘch'
- dotacje z budżetu państwa na

realizację zadań administra-
cji rządowej' a więc to co Wo-
jewoda nam zleca o ponad

223 Ęs. z|oĘch,
- niższe będą podatki: rolny' le-

śny i od środków transPortu

łącznie o ponad 139 Ęs zło-

tych,
_ lizszy będzie udzia|w podat-

kach stanowiących dochody

budżetu pństw a, czyli o d p o.

datku (PIT i CIT)' a więc po-

datki od dochodów jedno-

stek prawnych i dochodów

osobistych ludności o ponad

184 tys. zŁoĘch,

Łącznie te dochody budżetu

będą niższe o ponad 830 Ęs. zło-

tych.

Jeśli chodzi o dochody nasze-

go budżefu, jak już wcześniej po-

wiedziałem, jest to kwota ponad

18,8 mln zŁ, z tych najwyzszych

i najwaiLniejszych pozycji w Ęch
dochodach to:
_ dochody własne na poziomie

5'7 mln z|oĘch;
- środki na dofinansowanie

gminnych inwesĘcji, to co

dzisiaj wiemy to jest ponad

6mlnzł;
_ subwencja ogólna w kwocie

4,3 mln złoĘch;
_ dotacja celowa na opiekę spo-

łeczną z budżefu państwa

przewidziana jest w kwocie

f,2mktzłotych.

|eśli chodzi o wydatki budże-

tu w 2010 roku to jest to kwo-

ta ogółem 2I,7 mln złoĘch, z

tego wydatki bieżące stanowią

11,6 mln złoĘch, a w tym:
- Wydatki gminnych jedno-

stek organizaclnych tj. szkoĘ

gimnazjum, Gminnego ośrod-

ka Kultury, Sportu i Rekreacji,

Zakadll obsługi Komunalnej,

GOPS' Urząd Gminy, ale w sensie

tego aparatu pracowniczego pra-

wie 8 mln zł. To jest ryle Proszę

Państwa ile do niedawna wyno-

sił roczny budżet całej gminy we

wszystkich zadaniach.



- Środki na wynagrodzenia
pracowników i składki od nich
naliczane to kwota niemal 5 mln
zl. Przypomnę Pństwu, że po-
dobną kwotę uchwalaliśmy rok
temu. Pomimo, ze btdzet wzra-
sta, zadania rosną, to obsługa Ęch
wszystkich zadań kosztowo nie
rMzrasta.

- Wydatki Ęh jednosteĘ
które poprzednio w1tnieniłem i
na realizację ich statutowych za-
dańto 2,84 mln zł''

_ Środki na świadczenia
na rzecz osób frzycznych to iest
2'6 mln z|oĘch.

- Środki na obsługę dtugu
560 tys. złoĘch.

SzczegóIną p ozy cj ą, na któ -

rą chcę zwrócić uwagę' są wy-
datki majątkowe w budżecie
gminy. W przyszłym roku za-
kladamy te wydatki w kwocie
ponad l0 mln złotych, co ozn.a-
cza ze 46,30/o budżetu stanowić
będą wydaIki inwestycyjne, co
daje nam poziom 1.828 zlotych
w przeIiczeniu na mieszkań-
ca gminy. Powiem Państwu, że
średnio rocznie, w latach 2004
- 2007, na inwestycje w prze-
liczeniu na 1 mieszkańca wy-
dawano 19 zł' Dało nam to 53
miejsce w rankingu gmin wiej-
skich na 78 wszystkich gmin w
województwie dolnoś1ąskim.
Wówczas, w tym okresie o któ-
rym mówiłem, najwięcej wyda.
wała gmina Krośnice' tj '  974 z|,
a średnia wydatków z budźrc-
tów gmin wiejskich na te cele
stanowiła 97 zł' Tak nawiasem
mówiąc gmina Krośnice, chyba
za rok ubiegły, zd'obyta \,v kra-
ju 3 miejsce i iest to myślę jed-

na z najlepiej rozwijających się
gmin wiejskich dzisiaj na Dol-
nym Śląsku.

Ta wysoka kwota planowa-
nych wydatków inwesĘcyjnych
przewidziana jest m.in. na sfinan-
sowanie zadań:
- przede wszystkim naszej

sztandarowej inwesĘcji, tj.
kanalizacji i oczyszczalri ście-
ków w Dobromierzu _ faza I;

- to co jest planowane i na co
staramy się o pieniądze, tj. na
budowę wodociągu w Dobro-
mierzu - Bronówku -Dzierz-

kowie;
- tj. modernizacja drogi gmin-

nej w Kłaczynie;
- remont przepompowni w fu-

gowej na budynek socjalny.
Mam nadzieję, że w tym roku
wreszcie dostaniemy z zaso-
bów budżetu pństwa dota-
cję o którą się staramy kolej-
ny rok. Tak nawiasem mó-
wiąc dzięki temu, że się spóź-
niliśmy i przesunięto nam ter-
min z roku ubiegłego na rok
biezący, wzrosła stopa dotacji,
która jest w Ęm roku o 10 %
wyższa niz w tbiegĄrrn roku;

- to jest także planowana wy-
miana pokryć dachowych na
budynkach komunalnych,

_ modernizacja byłego budyn-
ku ośrodka zdrowia w Dobro-
mierzu na siedzibę Gminnego
ośrodka Pomocy Społecznej;

_ modernizacja świetlicy wiej-
skiej w Roztoce;

- czy ustawienie w now}łn
miejscu' będącej po renowa-
cji' figury św. Nepomucena'
W projekcie uchwaĘ budże-

towej na rok 2010 zaplanowa-

no defic1't budżetu w la,rrocie 2,87

mln złoĘch, który sfinansowany
zostanie przychodami kredltu w

\łysokości 5,12 mln złoĘch.

Panie Przewodniczący!
Wysoka Rado!

Wraz z projektem budżetu na
rok 2010 przedstawiłem Wyso-
kiej Radzie prognozę długu gmi-
ny obejmującą lata 2010 - 2020.

Dług Gminy Dobromierz z

Ęrtułu zaciągnięĘch zobowią-
zań na koniec 2009 roku wyniesie
3 112 500 zł, co stanowi |9,360/o
dochodów roku budżetowego.
Zaciągnięciew roku 2010 nowych
zobowiązań w postaci kredy-

tu długoterminowego oraz spłata
rat zaciągnięĘh zobowiqzań za-
planoluana IM wysokości 2,25 mln
złoĘch spowoduje' że na koniec
2010 roku dlug gminy wyniesie
prawie 6 mIn ń, co stanowić bę-

dzie 3l,8o/o prognozowanych do-
chodów gminy na rok 2010.

Szanowni Państwo, po raz ko-

Iejny w tej kadencji, a tak jest z

roku na rok, przy uchwalaniu bu-

dżetu, przychodzi poviedzieć, ze

ten właśnie uchwalany jest rekor-

dowy i Ęm razem też tak jest' Jest
kolejno wyzszy niż w ubiegĘm
roku i najwyższy w tej kadencji'
Kwota ponad 20 mln zŁ planowa.

nych do wydania z budżetu gminy

na realizację zadań była doĘch-

czas wProst niewyobrażalna. |e-
śli uda się to zrealizować w takich
wielkościach jak zaplanowano, a

nie ma powodu, by było inaczej,

bo wiele robimy, a tu nie wszyst-
ko jest zapisane' by pozyskać ko-

lejne, następne środki, to łączne

budżety biezącej kadencji, a roz-
poczynamy ostatni rok tej kaden-
cji' sięgną łącznej kwoĘ 60 mln
zł. W poprzedniej kadencji było
to 35 mln złoĘch.

Średnioroczny budżet w
obecnej kadencji wlniesie ponad

15'3 mln złoĘch, \,v poprzedniej

kadencji średnioroczny budżet
wynosit 8,7 mln złolych, a więc
w tej kadencji jest niemal 2 razy

większy. l to proszę Państwa nie

są rylko liczĘ nie są tylko kwo-

ty, za tymi kwotami Wy1ą się za-

dania realizowane co roku w na-

szych wsiach i to jest widoczne.
Państwo radni otrzymali pro-

jekt budżetu gminy na rok 2010

wraz z jego uzasadnieniem. Od-

byĘ się dyskusje nad tym projek-

tem na posiedzeniach wszystkich

komisji Rady. Projekt budżetu był
także opublikowany na stronach
BiuleĘnu Informacji Publicznej
naszej gminy, dając w ten sposób
możliwość zapoznanie się z jego

zawartością mieszkańcom gmi-

ny. W1pełniliśmy więc tym sa-
mym zasadę jawności treści pro-
jektu budżetu, a także dyskusji na

komisji.

Biorąc powyższe pod uwa-
gę wnioskuję do Wysokiej Rady o
podjęcie uchwaĘ budżetowej na

2010 rok wraz z autopoprawką.

festem przekonany, ż,e osz.

czędna i gospodarna, ale jedno-

cześnie konselałrentna realiza-
cja budżetu w 2010 roku Przyczy-
ni się do dalszego rozwoju naszej

gminy.

Wójt Gminy Dobromierz

Czesław Drąg



opinia Komisji Budżetowej iMienia Gminy
W sprawie projektu budżetu

Gminy Dobromierz na rok 2O1 0

Komisja Budżetowa i Mienia Gminy Rady
Gminy Dobromierz, na posiedzeniu w dniu
4 grudnia 2009 t przeprowadził'a alaIizę pro-
jektu budżetu Gminy na rok 2010 w sferze In-
frastruktury Technicznej przedstawionego
przez kierownika RIT i ZalrJadl obsługi Ko-
munalnej w Dobromierzu oraz dokonała oce-
ny projektu budżetu Gminy Dobromierz na
rok 2010 przedstawione1o przez Wójta Gmi-
ny. Komisja wysłuchała także opinii do projek-
tu budżetu przedstawionego przez przewodni-
czących komisji: Rolnictwa, Socjalnej i Rewi-
zyjnej.

Planowane wydatki budżeiowe na rok
2010 w sferze infrastruktury technicznej to
przede wszystkim projekt wydatków inwesĘ-
cyjnych mających na celu: radykalną poprawę
ochrony środowiska związaną z budową wo-
dociągu i systemu gospodarki ściekowej' bez-
pieczeństwa na drogach oraz poprawę wyglą-
du estetycznego Gminy Dobromierz.

Projekt budżetu między innymi obejmuje:
. budowę wodociągu Dobromierz, Bronó-

wek, Dzierzków o planowanej wartości
wykonania w 2010 roku - 2.920.000,00 zł;

. odbudowę drogi gminnej Kłaczyna od ko-
ścioła do Wo1bromka, która będzie współ-
finansowana z dotacji Terenowego Fundu-
szu ochrony Gruntów Rolnych w Wyso-
kości 135.000,00 zł, aldział'własny gminy

planowany jest w wysokości 260,000,00 zł;
. zimolte utrzymanie dróg,biezące remon-

ty dróg gminnych oraz ścinanie i koszenie
poboczy. Na te ce]e planuje się wydatko-
wać kwotę 684.000'00 zł.

. w dziale Gospodarka Mieszkaniowa pla-

nuje się remont przepompowni w Jugo-
wej na mieszkania socjalne oraz poprawę

stanu technicznego budynków będących

własnością gminy. Planowany wydatek to

295.922,00zł''
. planuje się wydatkować kwotę 150.000'00 zł

na sporz1dzenie zmiany studium uwarun-

kowań i kierunków rozwoiu Gminv Do-

bromierz;
o na wydatki inwesĘyjne z zakresu ochro-

ny środowiska przeznaczono kwotę

6.135.000,00 zł. Środki teprzeznaczone są

na zadanie inwestycine,,Budowa systemu
gospodarki ściekowej dla aglomeracji Do-

bromierz - fazal":
. planuje się też środki na utrzymanie ziele-

ni, zakup ławek i koszy ulicznych, remont

wiat przystankowych oraz na utrzymanie
czystości w miejscach użyteczności pu-

blicznej.
Komisja stw.ierdza, że planowane wydatki

budżetowe na rok 2010 w sferze infrastruktury

technicznej wykanlją dużą możliwość popra-

wy ochrony środowiska w zakresie gospodarki

wodociągowej i ściekowej w aglomeracji Do-

bromierz, zwiększenie bezpieczenstwa na dro-

gach gminnych oraz poprawę wyglądu i esteĘ-

ki Gminy Dobromierz.

Btdil,et ZaLładl obsługi Komunalnej na

rok 2010 po stronie dochodów planuje się w

wysokości 4.795.000,00zŁ. ZaRad w planie fi-

nanso\{ym uwzględnił przychody z działalno.

ści podstawowej tj. wpĄ.wy za czynsz, wodę

oraz prace zlecone przez Utząd Gminy. W ra-

mach środków planuje się wykonanie niezbęd-

nych remontów w budynkach komunalnych.

W planie ujęto ponadto kwoĘ przewidziatew

budżecie gminy na realizacje zadań własnych

gminy, których zaWadbędzie wykonawcą. W

środkach tych zaplanowano wymianę pokry-

cia dachowego na budynkach komunalnych,

odbudowę drogi gminnej Kłaczyna od kościo-

ta do Wolbromka, bieżące remonty dróg gmin-

nych, modernizację świetlicy wiejskiej w Roz-

toce, przebudowę obiektu stacji pomp w Ju-
gowej na budynek socjalny oraz inne zadania

ujęte w budżecie.
Analiz,ljąc budżet Gminy Dobromierz na

rok 2010 przedstawiony Radzie Gminy przez

łVójta, Komisja stwierdza, ze:
. planowane dochody w wysokości

18'811.865'00 zł oraz pokrycie deficlu w

wysokości 2.870.000'00 zł kred1tem w peł-

ni zab e zpie czają zaplanowane wydatki uj ę -

te w projekcie budżetu na 2010 rok.

Komisja ponadto podkreśla' ze budiLet

Gminy Dobromierz na 2010 jest:

. rekordołrT' bowiem wydatki zaplanowane

wynoszą ponad2I mln zł,
. oszczędnościowy, zwi4zany z konieczno-

ścią zabezpieczenia wkładu wtasnego do

przevńdzianych w planie dotacji unijnych,
. otwarty na inne dziatania inwesĘcyjne lub

organizac11ne, których kierownicy jedno-

stek lub referatów potrafią pozyskać środ-

ki pozabudżetowe, gtównie unijne.

Po przeanalŁowaniu prgektu bu&źretu oraz

wysłuchaniu wyjaśnień Komisja Budzetowa i Mie-

nia Gminy Rady Dobromierz pozyĘvnie opiniuje

przestawionypĄek budzetu gminyna rok 2010.

W głosowaniu ldzia! w zięło 4 r adny ch. Za

prĄęciem budżetu głosowało 4 radnych.

Przewodnicząca Komisji

Budżetowej i Mienia Gminy
Emilia Gradowska



Opinia Komisji Socjalnej Rady
Gminy Dobromierz

w sprawie projektu budżetu Gminy Dobromierzna2010 rok

Komisja Socjalna na posiedzeniu w dniu 2
grudnia wnikliwie ptzeana|izowała przedłozo-
ny projek budzetu Gminy Dobromierz na 2010
rok w sferze mer1Ąorycznej działalności komisji.

Kierownicy referatów Urzędy Gmiryi jedno-
stek organizacyjnych oraz dpektorzy placówek
oświatolvych z terenu naszej gminy przedłoĘk
szczegółowe hform acje na temat złożnnych wnio-
sków zadaniowych oraz finansowanych możIiwo-
ści ich rea\izacji w pr ryszłor o cznymbudzecie.

Na bezpieczeństwo publiczne i ochro-
nę przeciwpożarową zaplanowano kwotę
8l.755'00 z|, w tW 80.555,00 zł na ochotni-
cze sttai.'e pozarne i l.200'00 zł na obronę cy-
wilną. Wydatki na ochotnicze straze pozatne
związane są z ltrrymaniem gotowości bojowej
i funkcjonowaniem oSP' Plan wydatków obej-
muje qpłaty ekwiwalentów zaakcje ratowni-
cze, zakllp paliwa do samochodów pozarni-
czych, opŁaĘ za energię elektryczną, ubezpie-
czenia i przegIądy samochodów pożarniczych
oraz remonty sprzętu.

W ramach obrony cywilnej zaplanowano
wydatki na zakup sprzętu porządkowego, ma.
teriałów konserwacfnych do magazynu oC
oraz konserwację posiadanego sprzętu.

W dziale oświata i wychowanie zap|ano-
wano krl.'otę 3.682.561'00 zł ztego na
o szkoły podstawowe . 2'128.379,00 zl, w

tym na w1płatę wynagrodzeń i pozosta'

Ęch wydatków bieżących w:
o Szkole Podstawowej w Dobromierzu kwo,

tę 79I.495,00 zł,
o Szko]e Podstawowej w Gniewkowie kwotę

664.632,00 ztl,
o Szkole Podstawowej w Roztoce kwotę

672.252,00 zl,
Na oddziĄ przedszkolne w szkołach

podstawowych zaplanowano łącznie kwo-
tę 2|9,340,00 zł., zaś na gimnazjum kwotę
1.029.688,00 zŁ.

Na dowożenie uczniów do szkół' zabez-
pieczono kwotę 250.000,00 zł, natomiast na
dokształcanie i doskonalenie nauczycieli we
wszystkich szkołach kwotę 17.800'00 zł.

Na ochronę zdrowia przewidziano kwo-
tę 101.840'00 z| w tym na: programy pro-
filaktyki zdrowotnej kwotę 31.840,00 zł' z
pr zeznaczeniem na zakup szczepiortek pr ze-
ciw wirusowi HPV dla dziewcząt z rocznlka
1999 ztererut gminy, 10.0000 zlnazwalcza-
nie narkomanii i 60.000 zł naprzeciwdziała-
nie alkoholizmowi.

W dzia]e 852 Pomoc społeczna zaplano-
wano kwotę 2.800'163,00 zł,w tym
o na domy pomocy społecznej 17I,000,00 zł.,

z przeznaczeniem na opŁaty za pobyt 10
mieszkańców gminy w domach Pomocy
społecznej oraz zabezpieczono środki fi.
nansowe w Ę'rn zakresie dla 1 osoby skie-
rowanej i oczekującej na miejsce.

o świadczenia rodzinne' świadczenia z fundu-
szu alimentacfnego oraz składki na ubez-
pieczenia emerytalne i rentov/e z ubezpie-
czenia społecznego l.508.000'00 zł.
W dziale 921 Kultura i ochrona dziedzic-

twa narodowego zaplanowano 610.310'00 zł'
w t)'rn na:
j doml i ośrodki kultury świetlice i kluby

kwotę 506.630'00 zł'
. biblioteki _ 7I.680'00 zł

W dziale 926 Kultura fizyczta i sport na
obiekty sPortolue (baseny) planowano dotację
podmiotową w wysokości 63'804,00 zł,

Komisja Socjalna został'a dokładnie
poinformowana o wszystkich wydatkach
mieszczących się w obrębie omawianych
rozdziałów i paragrafów oraz uzyskała wy-
czerplĄące odpowiedzi na zgłoszone pyta-
nia i wątpliwości. Nie stwierdziła tez zagro-
żeń finansowych w realizacji przedstawio-
nych wydatków, gdyż' budżet mimo, ze jest

oszczędny, jest też i optymalnie vrywazony,
Po przeprowadzonej dyskusji, Komisja

Socjalna Rady Gminy Dobromierz w wyniku
głosowania:4 - radnych za' 1 - nieobecny, bez
uwag i wniosków pozyt}'wnie zaopiniowała
przedł'ozony przez Wójta Gminy Dobromierz
projekt budżetu gminy na 2010 rok.

Przewodnicząca Komisji Socja|nej
Stefania Danuta Fica

Opinia Komisji Rolnictwa,
Leśnictwa iochrony

środowiska
Rady Gminy Dobromierz

w sprawie projektu
Budżetu Gminy

Dobromierz na rok 2010.
W dniu 1 grudnia 2009 r. Komisja Rol-

nictwa Leśnictwa i ochrony Środowiska Rady
Gminy Dobromierz analizowała projekt bu-
dżetu gminy na 20|0 rok w sferze rolnictwa,
leśnictwa i ochrony środowiska.

Projekt budżetu na20|0 rok w poszcze-

gólnych działach przedstawia się następująco:

W dziale 020 - Leśnictwo zaplanowano

dochody na kwotę 4 000 zł'. Są to dochody bie-
żące z dzterzav,ry obwodów łowieckich'

W dziale 700 - Gospodarka Mieszkanio-

wa zaplanowano dochody biezące z dzierzawry
gruntów na kwotę 10 000 zł' dochody mająt-
kowe z Ętułu sprzedazy mienia komunalnego

w wysokości 90 000 zł' oraz dochody z ty'tułu
opłaĘ zazarząd i użytkowanie wieczyste grun-

tów w wysokości 6 000 zł..

W dziale 900 - Gospodarka komunalna

i ochrona środowiska zaplanowano docho-

dy majątkowe w wysokości 6 135 000 z|naza-

danie inwestycfne ,,Budowa systemu gospo-

darki ściekowej dla aglomeracji Dobromierz
_ Faza I,,, Są to środki pochodzące z Mecha'

nizmu Finansowego EOG i Norweskiego Me-
chanizmu Finansowego na dofinansowanie in-

wesĘcji własnych gmin pozyskanych z innych
źródeł.

W dziale 010 - Rolnictwo i Łowiectwo
uwzględniono wydatki biezące na biura geo'

dezji i terenów rolnych z przeznaczeniem na

optatę za v,ryłączenie gruntów z produkcji rol-
nej 16 000 zŁ, melioracje wodne na terenie
gminy 30 000 zł' oraz kwotę 13 600 zł na dzia-
talność Izb Rolniczych wynikającą z obowiąz-



kowych odpisów w wysokości 2o/o od lzyska-
nych dochodów z podatku rolnego.

W dziale 700 - Gospodarka Mieszka-
niowa planuje się wydatki bieiące na Wyceny
nieruchomości i ogloszenia w prasie Id spra-
wie sprzedaży mienia komunalnego w kwocie
27 000 Ąprace geodezyjne i kańograficzne (nie-

inwestycyjne) _ 8 500 zł na qpisy z Powiatowe-
go Biura Geodezji oraz podziĄ gruntów.

W dziale 900 - Gospodarka komunalna i
ochrona środowiska zaplanowano:
_ wyda&i majątkowe na gospodarkę ściekową i

ochronę wód w wysokości 6 135 000 zł.
Są to wydatki na rczpoczęte zadanie in-
westycyjne,,Budowa systemu gospodar-
ki ściekowej dla aglomeracji Dobromierz
- Faza I', realizowane z ldziałem środków
z Mechanizmu Finansowego EOG i Nor-
v/eskiego Mechanizmu Finansowego oraz
kred1tu zaciągniętego w PKo BP S'A.

- na gospodarĘ odpadami zaplanowano wy-
datki ogółem 30 000 zł zprzeznaczeniem
na odbiór tv/orz}Ąv sztlcznych i stłuczki
szklanej

- na odłów bezpańskich psów kwotę 22 000 zt''

W Gminnym Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej zaplanowa-
no przychody na kwotę 25 000 zł' pochodzą.
ce z wph,.wów za surovr'ce wtórne oraz środki
otrzymane z Urzędll Marszałkowskiego. Wy-
datki zaplanowano na lovotę 45 700 zł,w Ęm:
na ,,Akcję Sprzątanie Świata'600 zł, korekcję i
wycinkę drzew 16 000 zł, rekultywację terenu
11 100 zł' odbiór odpadów niebezpiecznych
5 000 zŁ, magazynowanie i prasowanie od-
padów 9 500 zŁ oruz na inne opłaĘ 3 500 zł.
Większe planowane wydatki od dochodów zo-
staną pokr}'te ze środków będących rezerwą
Funduszu z lat ubiegĘch.

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i ochrony
Środowiska pozytywnie odnotowuje rozpo-
częcie inwesĘcji, która zdecydowanie popra-
wi ochronę środowiska w zakresie gospodar-
ki odpadami pĘnnymi. Mowa tu o tozpoczę-
tej budowie oczyszczalni ścieków w Serwino-
wie dla aglomeracji Dobromierz,której zakon-
czenie przeitduje się w roku 2010.

Uwzględniając p owyzsze, Komisja Rolnic-
twa, Leśnictwa i ochrony Środowiska w gło-
sowaniu 4 _ za, | _ przeciw, wydała pozytwv-
ną opinię do przedłożonego projektu budżetu
Gminy Dobromierz na 2010 rok w sferze rol-
nictlva, leśnictwa i ochrony środowiska.

Przewodn iczący Kofu isji Rolnictwa,
Leśnictwa i ochrony Środowiska

Wiesław Konieczek

N ajw azn i ej sza i nwestycj a
W Gminie Dobromićrz

W sierpniu br. w Gminie Dobromierz
rozpoczęŁa się realizacja zadatia pn.:,,Budo-

wa systemu gospodarki ściekowej dla aglo-

meracji Dobromierz - faza I'' przy współ-

udziale Norweskich Mechanizmów Finan-

sowych. Wykonawcą pierwszego etapu - bu-

dowy kanalizacji sanitarnej z przyłączami w

Dobromierzu i Serwinowie iest firma ,,Bi-
sta'z Legnicy, zktórą gmina zawarła umo-

wę. Wartość inwestycji, w wyniku przepto-

wadzonego postępowania przetargo]Mego,

wyniesie 4.f7 7 .9 60,49 zŁ.

We wrześniu Wójt Gminy Dobromierz
Czesław Drąg podpisał z Właścicielem
Przedsiębiorstwa Budownictwa i Instalacji

ABT Sp. z o. o. z siedzibą w Częstochowie,
umowę na wykonanie zadania inwestycyj-
nego pod nazwą ,,Budowa oczyszczalni ście-

ków w Serwinowie dla zadania inwestycyj-

nego pod nazwą - Budowa systemu gospo-

darki ściekowej dla aglomeracji Dobromierz
- faza I reprezentowan ego przy współudzia-

le Norweskich Mechanizmów Finansowych''

Firma ta wygrała ogtoszony przez Gminę

Dobromierz przetarg. Budowa oczyszczal-

ni ścieków w Serwinowie ma potrwać rok'

Warto dodać, że w wyniku przeprowadzone-

go postępowania przetargowego wartość ro-

bót wvnosi 3.40l.886,25 zł

Aktualnie trwają prace przy budowie ka-

nalizacji sanitarnej na terenie wsi Serwinów.

odbyła się także pierwsza kontrola ze strony

Narodowego Funduszu ochrony Środowiska

reprezentowanego przez dwóch ekspertów - z

Departamentu Kontroli Przedsięwzięć i zDe-

partamentu Funduszy Norweskich. Podczas

inspekcji nie odnotowan o szczegóInych zagro-

ircn dla r ealizacji zadania

Wartość całkowita przedsięwzięcia zgod-

nie z dotacją Mechanizmów Finansowych Eu-

ropejskiego Obszaru Gospodarczego stano-

wi kwotę 9.225.7f8,53 zł. W wyniku rozstrzy-

gniętych przetargów, które przeprowadzono w

celu realizacji przedsięwzięcia, kwota ta uległa

zmniejszeniu i w}rrrosi 7.903.586,74 zł. Kon-

trolujący eksperci zalecIli zagospodarowanie

tych oszczędności, w celu powiększenia ilości

gospodarstw włączonych do sieci kana|izacy1.

nej.

W grudniu br. budowa kanalizacjisanTtar-

nej i oczyszczalni ścieków osiągnęŁa 30 o/o war-

tości zadania tj. 3500 metrów bieżących wbu-

dowanych rur kanalizacylnych. Ponadto na te-

renie budowanej oczyszczalni ściekóq znaj-

dują się już stalowe elemenĘ z których po-

wstaną główne zbiorniki - reaktory.

Zbigniew Owczarski
Fot. Katarzyna Szot

E



Lepsza droga w Gniewkowie
Oczyszczono ją i w1profiIowano

masą bitumiczną. Na nowej dro-
dze zostaĘ lmieszczone cztery
progi zwalniające, a także zźunon-

towano znaki drogowe.

Głównym wykonawcą prze.

budowy drogi był Za-

kład obsługi Komunalnej

w Dobromierzu, a podwykonaw-

Od września br. mieszkań-
cy Gniewkowa mogą korzy.
stać z nowej drogi gminnej, łą-
czącej się z trasą prowadzą-
cą w kierunku |awora. Dro-
ga składa się z dwóch odcinków

o Lącznej długości 825 mb i sze-
rokości 3,5 m wraz z poboczem'
Stan techniczny drogi był bardzo
zły i stwarzaŁ niebezpieczeństwo
dla ruchu kołowego, dlatego prze.
prowadzono remont nawierzchni.

cą - Przedsiębiorstwo Wielobran-

żowe,, STAŃCZYK']
Koszt całego przedsięwzięcia

w1niósł ponad 268 Ęs. zt. Gmi-

na dołoiryła prawie 150 Ęs' zł,

a pozostałą kwotę 118.800 zt

otrzymano od Terenowego Fun-

duszu ochrony Gruntów Rol-

nych.
Tekst i fot.

Edyta Swędrowska

Nowa droga
do nowej oczyszczalni

Ważnym zadaniem w 2009
roku była modernizacja drogi w
Serwinowie, prowadząca do bu-
dowanej tam oczyszczalni ście-
ków. Położona nawierzchnia as-
faltowa jest przystosowana do
poruszania się ciężkich pojaz-
dów. |ej szerokość wynosi 3,5
metra' a długość to 507 metrów
biezących. Wykonawcą drogi był
Zakład obstugi Komunalnej w
Dobromierzu.

Koszt wykonania drogi to
307'500,00 zł. Środki w kwo-
cie 107.500'00 zł zostały prze-
zfiaczofle z budżetu gminy,
natomiast pozostałą kwotę -

200.000'00 zł stanowiła dotacja
otrzymana z Bhua ds. Usuwa-
nia Skutków Klęsk Z1wiołowych
Ministerstwa Spraw Wewnętrz-
nych i Administracji.

Kazimierz Sychowicz
Fot. Katarzyna Szot

w 2009 roku do Urzę.

du Gminy wplynęlo 14 wnio-

sków od najemców o sprzedait
zajmowanych przez nich loka-
li mieszkalnych: 6 z Dzierzko-

wa, 3 z Szymanowa, 2 z Dobro-

mierza, po jednym z Czernicy,
Roztoki i Borowa. Podpisano 10

umów notarialnych' Pozostałe

są w trakcie przygotowań. Ku-
plljący za nieruchomości loka-

lowe płacili 10% wartości usta-

lonej przez rzeczoznawcę mająt-

kowego. Łączla kwota uzyskana
przez gminę z tytlłll sprzedazy
lokali wyniost a I 47 .43 I,30zł'

ogłoszony II przetarg ustny
nieograniczony na sprzedaż lo-

ka]u mieszka|nego położonego

w Dzierzkowie wytonił nab1'r,v-

cę _ mieszkańca fawora, który za

mieszkanie na terenie naszej gmi-

ny zapłacił kwotę 106.000zł.

W celu wykorzystania terenów
jakimi dysponuje gmina w Gniew-
kowie przygotowano do sprzedazy

10 działek pod budownictwo jed-

norodzinne' Średnia powierzch-

nia działki to 1000 m2. Cena 1 rrP,

to koszt około 30zł netto. Byćmoirc

kryzys oraz trudności z uzyskaniem

kred1'ttl na zakup nieruchomości

odbiĘ się na braku zainteresowa.

nia kupnem przygotowanych dzia-

łek. Miejmy nadzieje, że w now1.rn

roku sfuacja się poprawi.

W porównaniu z rokiem ubie-
gĘm, zwiększyła się ilość osób

chętnych do uprawiania gruntów

rolnych. W większości są to małe

areaĘ które uprawiają osoby nie

posiadające wtasnego pola. W

roku 2008 podpisano 56 umów na

dzierzawęgrwtów. W 2009 liczba

tazwięksĄa się do 80.
Lilianna BĘskosz

Nieruchomości W Gminie



AIe szokw ZOK!
W listopadzie na terenie Za-

kładu obsługi Komunalnej w Do-
bromierzu testowano nowe ma-
szyny zakupione dla naszych ,,ko-
munalników'' przez Gminę Do-
bromierz, nowa koparko-łado-
warka, ciqgnik z osprzętem i przy-
Czepą oraz zamiatarka do ulic.
Dzięki tej inwesĘcji operatorzy

)!z pracqą na tym novr'oczesn)ryn
sprzęcie na placach budów.

obecnie masz}1ly są wykorzy-
stywane do zadan realizowanych
ptzez naszą jednostkę budżetową.
Wartość zakupionego sprzętu to
ponad 551 Ęsięcy złoĘch.

Kazimierz Sychowicz
Fot. Edyta Swędrowska

W szkołach będzie radośniej
W odpowiedzi na Nową

Podstawę Programową' obo-
wiąztljącą od września 2009
roku, która zakłada rozpoczy-
nanie nauki w szkole przez
dzieci 6-letnie, rząd' opracował
program,'Radosna Szkoła' ' .

|ego główne zadania to mię-
dzy innymi ułatwienie 6-1atkom
rozpoczęcia nauki w szkołach,
umożliwienie dzieciom z tere-
nów wiejskich dostępu do no-
woczesnych pomocy edukacyj-
nych, a także stworzenie warun-
ków poprzez takie wyposażenia
szkół' aby były one dostosowane
do potrzeb rozwojowych dzie-
ci w młodszym wieku szkolnym.

W ramach programu ,,Rado-
sna Szkoła'' przewiduje się utwo-
rzenie placów zabaw na terenie
szkol oraz zagospodarowanie po-

mieszczeń, które zostaną W,}?osa-
żone w pomoce naukowe.

W ty- roku MEN przyznało
dla Woj ewództwa D olnośląskiego
środki w wysokości 2 550 693 zł
wyŁącznie na zakup pomocy dy-
daktycznych. Wśród 3l4 wnio-
sków które otrzymaĘ dofinan-
sowanie zna|azły się także 3 na-
sze. Dzięki pozyskanej dotacji w
łącznej kwocie |7 867 zł, w kaź'-
dej z trzech szkół możliwe będzie
utworzenie miejsc do zabawy.

obecnie dzieci cieszą się
już nowymi przedmiotami, któ-
re umożliwiają im doskonalenie
zdoiności poznawczych i estetycz-
nych, a także zapewniają warun-
ki pozl'tyvnego oddziab'wania na
ich rozwój p sy chofizy czny,

Katarzyna Szot
Fot: Bronisław Fica

Stypendia szkolne
W 2009 roku Gmina Do-

bromierz otrzymała dotację na

dofinansowanie pomocy mate-

rialnej dla uczniów o charakte-
rze socjalnym w łącznej kwocie
111.525,00 zŁ. Przyznane środki
zostały naliczone za okres: sty-

czen - czerwiec 2009 r. w kwo-

cie 63 .47 3 ,00 zł, z tego 5o/o na Za-

sitki szkolne. Stypendium zosta-

ło w1ptacone 12 majabr. dla 126

uczniów na kwotę 60.298,56 zŁ.

Druga dotacja na okres: wrze-

sień _ grldzień wpłynęła w

kwocie 48.052'00 zł, z tego 5o/o

na zasiłki szkolne. Stypendium
zostato wypłacone w grudniu br.
d|a |34 uczniów.

Przyznano także zasiłki szkol.
ne 5 uczniom, którym pogorsĄa

się sytuacja materialna ze wzglę-

d1J na zdarzenie losowe w rodzi-
nie.Kazdy z nich otrzymał jedno-

razowo 320,00 zł. Łącznie na ten

cel wydatkowano krlrotę 1.600 zł,

Janina Bojarska

Gmina pomaga
bezrobotnym

Aby pomóc bezrobotrytn gmi-

na w 2009 roku zawarła 9 umów ze

staIostą Świdnickim na orgaruza-

cję robót publicznych i utworzyła

35 miejsc pracy dla osób niezatrud-

nionych, będących w szczegolnej

sytuacji na rynku pracy. Prace orga-
nizowane byĘ na okres 6 miesięcy,

za kaŻdą zatrudnioną osobę, gmi-

na co miesiąc otrąrm1.wała refun-

dację w wysoko śct I.382,28 zł. Bez-

pośrednio po zakończeniu umów o
pracę, gmina zatrudnila na dalszy

okres 13 osób. Do wykony'wania
robót publicznych bezrobotni byli

kierowani do Zakładu obsługi Ko-

munalnej w Dobromierzu Gmin-
nego Ośrodka Kulfury Sporfu i

Rekreacji w Dobromierzu' SzkoĘ
Podstawowej w Dobromierzu i Ze-

spotu Szkół w Roztoce.

Dodatkowo dla 17 osób bez-
robotnych bez prawa do zasiłku

korzystających ze świadczen po-

mocy społecztej zostały zorga-

nizowane prace społecznie uży-

teczne. W ich ramach wykony-

wano szereg zadań związanych

z porządkowaniem miejsc uży-

teczności publicznej. Bezrobotne-
mu przysługiwało świadczenre w

wysokości nie niinzej niz 6,80 zł.

za godzinę pracy. ogółem Gmi-
na na ten cel wydatkowata kwo-

tę 38.979,00 zł, w tym refundacja

z Powiatowego Urzędu Pracy wy-

niosła23.387,40 zŁ.

Ponadto dla 18 osób bezro-

botnych zorganizowano staż w

Urzędzie Gminy Dobromierz - 7

osób, Gminqrm ośrodku Kul-

tury, Sportu i Rekreacji w Do-

bromierzu - 3 osoby, Gminnym
ośrodku Pomocy Społecznej w

Dobromierzu - I osoba, Zespole

Szkół w Roztoce' 4 osoby i Szko1e
Podstawowej w Gniewkowie - 3

osoby. Bezpośrednio po zakoń-

czeniu stażu zatrudniono na dal-

szy okres 10 bezrobotnych.
Mirosława Nakoneczna

Fot. Edward Kowalski



Ratusz wizytówką Dobromierza
W tym roku zbiegały się dwie ważne

rocznice dla Gminy Dobromierz: 600-lecie
nadania praw miejskich i 100 lat od wybu-
dowania ratusza, który zasŁllirył sobie na od-
nowienie, zwłaszcza, że w wielu miejscach
widoczne były ubytki tynków i uszkodzenia.
Wykonano nową elewację, wymieniono sto.
larkę okienną wtaz z parapetami, odnowio-

no drzwi wejściowe na ścianie południowej
i zamontowano nowe na ścianie północnej.
Na gzymsach budynku osadzono nowe ele-
menty z piaskowca - kule i stożki. Na fron-
tonie ratusza zamontor /ano nowe uchwlty
do flag i tablicę pamiątkową. Warto dodać,
że na wiosnę 2010 r. zaplanowano renowa.
cję schodów kamiennych oraz montaż stylo'

vłych zadaszeń nad wejścia-
mi do budynku.

Prace rozpoczęto na po-

czątku sierpnia br. Wykonaw.

cą robót był Zaldad obslugi
Komunalnej w Dobromierzu.

W połowie grudnia br' odbył

się odbiór techniczny bud1łrr-

ku. Koszt modernizacji wy-

nióst ponad 330 tys. zł i w ca-

łości został pokryty zbldzenl

gm1ny.

Justyna Rogalska
Fot. Katarzyna Szot

Dni europejskie w Roztoce
od początku swojej działalności Szkol.

ny Klub Europejski działający przy Zespo-
le Szkól w Roztoce realizuje program mają-
cy na celu poznanie kultury, historii i oby-
czajów poszczególnych państw _ członków
Unii Europejskiej. W związku z tym orga-
nizowane są imprezy mające na celu real i-
zacjęte9o programu. Iednąz takich imprez
są dni podczas, których prezentowane jest
konkretne państwo. W tym roku szkolnym
były to Włochy. Uczniowie mieli okazję
ob ejt ze ć p okaz multimedialny zawier ającą
atrakcje turystyczne tego pięknego kraju.
Przygotowany został również biuletyn in-
formacyjny, który pomógł reprezentantom
poszczegóInych klas przygotować się do

quizu o Ital i i .  Podsumowaniem dnia wło-

skiego była degustacja Potraw pruygoto-

wanych przez cztonków SKE. Można było
spróbować spaghetti , lasagne, pyszne cia-

sto i kawę cappuccino.
Impreza ta to Ęlko preludium do tego co

czeka nas pod koniec roku szkolnego. Wzo-
rem lat ubiegĘch, w maju 2010' odbędą się dni

Europejskie, kiedy to każda klasa będzie mia-

ła za zadanie przygotować miniaturę wyloso-
wanego państwa. W roku ubiegĄtn uczniowie,
chcąc oddać nastrój danego kraju, oprócz pre-

zentacji zab1tków architektury i dań regional-
nych, przebrali się w stroje charakterysĘczne
dla danego państwa.

lzabela Drą9-Misiak

Byty momenty,
płać alimenty
Biuro Informacji Gospodarczej S.A.

,,InfoMonitor'' wyróżniło Gminę Dobro-

mierz za udzial w programie ,,Dtużnik Ali-

mentaciny'] w ramach którego aktywnie

uczestniczymy w systemie wyrniany in-

formacji gospodarczej zwiększając bezpie-

czeństwo regionu i dbamy o finanse miesz'

kańców. Problematyką alimentów zajmuje

się Gminny ośrodek Pomocy Społecznej,

który od L października 2008 roku rea|izu-
je to zadanie zlecone ustawą o pomocy oso-

bom uprawnionym do alimentów

W bieżąc1łrn roku wyptacono świad.

czenia alimentaclne dla 54 uprawnionych

osób. Wspólnie z komornikiem sądowpn

prowadzona jest egzekucja wypłaconych

świadczeń od 35 dłużników. Za ostatnie 11

miesięcy odzyskaliśmy kwotę 40 583,2| zł,

tj. 1/3 wartości w1płaconych w tym okre-

sie świadczeń' Dla porównania w ubiegh,rm

roku byta to kwota 15 078 zł.20o/o z odzy-

skanych środków stanowi dochód gminy'

który przeznaczono na finansowanie dzia-

łań wobec dłużników; polegające na ich ak-

Ęwlzacji zawodowej. Wobec 1l dłużników

którzy uporcz1'wie uchylali się od obowiąz-

ku alimentacyjnego skierowano do proku-

ratury wnioski o ściganie za przestępstwo

określone w art,209 5 1 Kodeksu Karnego.

}ednej osobie Starosta Świdnicki zatrzymał

prawo jazdy. Ponadto każdy dłużnik został

wpisany do centralnej ewidencji dhtZti-

ków, co oznacza odmowę uzyskaniaprzez

te osoby pożyczki, kredytu' usługi telefonii

stacjonarnej i komórkowej, a także doko-

nania zakupów naraty.
Anna KĘs
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Dbamy o mienie gminy ijej mieszkańców

Początek roku rozpoczął się
opt1misĘczqrm akcentem. Po pra-
wie półrocznej przerwie, w luĘrrr
br. na ogóln1m zebraniu wznowiła
swoją działalność ochotnicza Straz
Pożarna w Roztoce, podczas spo-
tkania wybrane zostĄ także nowe
władzn iprryl{o plan naprawy re-
putacji jednostki oraz odzyskania
zaufania takwładz gminnych i roz-
tockiej społeczności.

Strażacy oSP Dobromierz w
zakresie poPrawy bazy sprzęto-
wej sami wy:remontowali nadwozie
podnośnika hydrauliczrego przrka-
zanego do oSP w Ęcmiu br., na-
tomiast materiĄ na ten cel otrzy-
mali od gminy. Obecnie podno-
śnik jest wykorzysĘwany do akcji
ratowniczych i wykory,'wania róż-
nych prac porządkowo-remonto-

wych na terenie gminy. Ponadto za-
kupiono komplet nowych opon do
samochodu pozarniczego Star 266,
środki na ten cel pochodziĘ zbv
dżefugminy'

W ramach refundacji kosz-
tów poniesionych podczas ak-
cji ratowniczych w ramach Kra-
jowego Systemu Ratowniczo-Ga-
śniczego, strazacy z Dobromie-
rza otra,łnali dofinansowanie
z Komendy Głównej Pństwo-
wej StraĄ Pożarnej w wysokości
5.5 rys. zŁ, dzięki t.,.m środkom za-
kupiono sprzęt ratowniczy i odzież,
ochronną.

E

Ponadto Gmina Świebodzice
ptz'e'kazała za pośrednictwem Ko-
mendy Powiatowej PsP w Świdni-
cy sprzęt przeciwpożarowy i ubra-
nia na kwotę 2.5 Ęs. zł, jako rekom-
pensatę za zniszczony sprzęt pod-
czas akcji ratowniczych na terenie
miasta w 2008 roku. Dodatkowo w
2009 r. strazacy odnowili duĘ ga.
r az, świeilicę i zaplecze dyżurno - so -

cjalne.

Natomiast strazacy Ochotni-
czej StrztĘ Pożanej w Roztoce re-
akzlljąc sw oj e zamierzenia sami od-
nowili i pomalowali świetlicę' za
środki otrątnane od Gminy Do-
bromierz zakupiono panele podło.
gowe na cementową posadzkę, po-
nadto przeniesiono syrenę alarmo-
wą na garaż, remizy or az zmoderni-
zow a:ao pr zyłącze ener 1ety czne.

Ważn}rrn wydarzeniem dla
oSP Roztoka było przekazariejed-
nostce samochodu pożarniczego
marki Mercedes' który gmlnaprqł
osobist}rrn zaangażowarriu Wójta,
zakupiła od niemieckiego miasta
Brunszwik

11 listopada br., podczas uro-
czystej gali z okazji Narodowe-
go Święta Niepodległości został on
oficjalnie przekazarty jednostce z
Roztoki. Nowy sprzęt z pewnością

wzmocni sĄ strazackie w ich dzia-
łaniach ratowniczych.

Pod względem zagrozeń po-
godowych w t1łrn roku obfite opa-
dy deszczu i silne wichury spowo-
dowaĘ wzmozoną pracę naszych
strażaków. W czerwcu br., po dłu.
gotrwaĘch opadach deszczls, za'
groż,enia powodziowe spowodo'
waĘ, ze ponad 30-tu strażaków
przepracowato w sumie 186 go-
dzin bezpośrednio przy zabezpie'
czaniu brzegów Nysy Szalonej w
Roztoce, Dzierzkowie i Gniewko-
wie, a także innych miejsc w Szy-

manowie i Pietrzykowie. Nieste-

ty w ostatnich dwóch miejscowo-
ściach woda z przydroinych ro-

wów podtopiła niektóre posesje,

na szczęście nie zostaĘ vryrządzo.
ne większe szkody.

W lipcu br. silne wichury jakie

w ciągu jednego drua przeszĘ nad

gminą spowodowĄ znaczne szko-

dy w drzewostanie. Połamanych i

powalonych zostało wiele drzew,
przy usuwaniu których jednostki

OSP z Dobromierza i Gniewkowa
przepracowĄw sumie l31 godzin.

W pozostĄch akcjach w ja-

kich uczestniczyli strazacy to

przede wszystkim poiary oraz wy-

padki i kolizje drogo\Me.

Podczas gaszenia pożańw :udz:n|

b,uŁy t,,y jednostki: Dobromierą

cniewków i Kłacątla, w qłrn:
_ Dobromierz _ 4I wy1azdów

lącznie485 godzln,
_ Gniewków 3 vr1,.1azdy razem

76 godztn,
_ Kłacryna I wgazd i 7 godzn.

Najczęściej paliĘ się nieuĄt-

ki rolne, pozatym gaszono stodo-

Ę' lasy' mieszkania, sterty słomy,

śmietnik i samochód na drodze.

Do wypadków drogowych

wy1eżdzała jednostka z Dobro-

mierza. Najczęściej dochodziło

do nich na drodze krajowej nr 5,

rzadziel na drogach powiatowych.

Do grudnia br. jednostka

lczestnicĄa w 26 akcjach ra-

towniczych przepracowljąc I57

godzin, rM tym na drodze krajo-

wej przeprowadzono 16 akcji, a

na powiatowych _ 6. W Ę?ad-

kach najczęściej ldziaŁ braĘ sa-
mochody osobowe, ale zdarzył się

też w1padek autobusu kursowego.

Ponadto 3 jednostki (Dobro-

mierz, Gniewków i Roztoka) bra-

Ę 8 razy udział w ćwiczeniach na

obiektach, w tym: hale sporto-

we, tereny boisk sportowych oraz

Dom Pomocy Spolecarcj w fasku-
linie.

W marcu br' 6-ciu strażaków
(z Dobromierza i Roztoki) zostato

przeszkolonych w zakresie bhp.

Iakco roku wszkołach rnrgaru-

mwarty znstal Gminny Turniej Wie-

dzyo Pozamictwie. W czasie wakacji

wspólnie ze służbąbhp Urzędu Gmi-
ny we wszptkich szkołaó przapro-

wadzono przĄądy stanu zabezpie-

czerua pnrawpoź:arowego.

Choć strażacy oSP Dobro-

mierz nie wystąpili w filmie ,,Ma-
raton tańca'', to uczestniczyli w jego

realizacji, azyczając samochodu
p ozarniczego oraz podnośnika.

Ponadto strazacy z Dobromie-

rza' w plebiscycie ,,Strażacy na me-

dal' organizowan1łn przez Nową

Gazetę |aworsĘ za1ę|i 5. miejsce. Z

tĄ okazji otrzr,mali od Wójta Gmi-

ny pamiątkową p ater ę z dedykacj ą.
Podsumowując, rok dla jedno'

stek ochotniczych straĘ pozarnych

moznalznać za udany. Wrócila do

działan oSP Roztoka, poprawita się
iJość i jakość sprzęfu ratownicze-

go oraz Wrybyry nam dwa pojaz-

dy, które na pewno zwiększą mobil-

ność straźaków i skuteczność dzia'

tań ratowniczych.
Władysław żołądek


